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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Otwieram obrady LXIV sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Proszę Państwa, prośba o 
odrobinę koncentracji, dobrze? Bo ja nie będę Państwa w stanie przekrzyczeć, ponieważ to 
nagłośnienie tutaj nie jest, powiedziałbym, wystarczające. Witam wszystkich obecnych na sesji. W 
szczególności oczywiście Państwa Radnych, ale witam też naszego już stałego gościa, czyli Pana 
Wojewodę Mariusza Frankowskiego. Dzień dobry Panie Wojewodo. [brawa] I za momencik udzielę 
Panu głosu, dobrze, Panie Wojewodo. Tylko przejdziemy tutaj tę procedurę związaną z rozpoczęciem 
obrad i przyjęciem porządku obrad. Proszę Państwa, na podstawie podpisów złożonych na liście 
obecności stwierdzam, że w posiedzeniu uczestniczy odpowiednia liczba radnych, aby obrady 
sejmiku uznać za prawomocne. Jednocześnie uprzejmie Państwa informuję, że komisarz wyborczy 
przesłał postanowienia wygaszające mandaty radnych Pana Mirosława Augustyniaka i Pana Michała 
Górasa. Obaj Panowie zrezygnowali ze swoich mandatów. W trakcji sesji będziemy korzystać z 
systemu eSesja. W związku z tym uprzejmie proszę Państwa o potwierdzenie kworum, aby mogli 
Państwo brać udział w głosowaniach. Na podstawie § 3 ust. 2 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, na sekretarza obrad powołuję Pana Radnego Konrada 
Wojnarowskiego z Klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego. Protokół z poprzedniego posiedzenia 
został wyłożony do wglądu Pań i Panów Radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie § 
3 ust. 9 protokół został podpisany. Przypominam, że obrady sejmiku są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Oczywiście sesje są także jawne, co dotyczy również 
protokołów z tych sesji. Przypominam też Państwu, że sesja jest transmitowana na żywo na stronie 
Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego i na stronie 
samorządu województwa mazowieckiego. Szczegółowe kwestie dotyczące ochrony danych 
osobowych znajdują się w klauzuli informacyjnej wywieszonej przy wejściu do sali obrad oraz na BIP-
ie i na stronie samorządu województwa mazowieckiego. Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 2. 
Przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad został Państwu dostarczony. Proszę Państwa, czy są 
propozycje zmian porządku obrad? Jeżeli nie ma, to ja bym Państwu chciał zaproponować taką jedną 
zmianę, powiedziałbym kosmetyczną. Otóż nie odbyło się posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska. 
Czyli w przypadku punktu 21, 22, 23 i 24 nie mielibyśmy sprawozdań Komisji Ochrony Środowiska, 
tylko projekty uchwał. Czyli projekt uchwały, projekt uchwały, projekt uchwały i projekt uchwały. 
Cztery razy zamiast sprawozdania, po prostu projekt uchwały i pierwsze czytanie, dobrze? I tutaj bym 
proponował, żebyśmy tę zmianę, jeżeli Państwo nie wyrażą sprzeciwu, przegłosowali łącznie. Czy jest 
jakiś sprzeciw? Nie ma. Także zarząd przysłał projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia naboru 
wniosków i przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze województwa mazowieckiego w 
ramach programu Mazowsze dla zabytków. To jest druk numer 1195. I tutaj bym Państwu 
zaproponował, żebyśmy ten punkt wprowadzili jako nowy punkt 25, jeżeli nie będzie innych 
propozycji. I mamy jeszcze, proszę Państwa, projekt uchwały w sprawie, inicjatywę obywatelską, 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz miasta Ząbki. Tutaj 
czekaliśmy na opinię zarządu, ta opinia wpłynęła. I też proponowałbym Państwu, żebyśmy ten 
projekt wprowadzili w dalszej części porządku obrad, jako nowy może punkt. 30 to będzie punkt. 
Dobrze? Czy jakieś inne propozycje zmian porządku obrad Państwo mają? Jeżeli nie, to zaraz 
przystąpimy do głosowania, ale prośba tutaj jest do Państwa Radnych, żeby Państwo jeszcze raz 
nacisnęli te przyciski kworum, ponieważ mamy trochę mało potwierdzeń, dobrze? Czy już? Jeszcze 6 
osób, czyli (...) Dobrze, czy Państwo Radni już potwierdzili kworum? Tu jakiś problem Państwo 
zgłaszają (...) Dobrze, Pan Radny, to może (...) Dobrze, to Panie Wojewodo, czy Pan jest gotowy w 
tym momencie, żeby zabrać głos? Dobrze? To nie będziemy Pana trzymali. To proszę bardzo o 
zabranie głosu Pana Wojewodę Mariusza Frankowskiego. Proszę bardzo, Panie Wojewodo.  
 
Mariusz Frankowski - Wojewoda Mazowiecki 
- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Wiem, że to nie 
ostatnia sesja, więc jeszcze się nie będę z Państwem żegnał, bo jeszcze będzie okazja. Ale to jest 
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ostatnia sesja przed wyborami, w związku z czym chciałem bardzo krótko wszystkim Państwu życzyć 
powodzenia w startujących wyborach, w tych wyborach, które będą, tym wszystkim, którzy startują. 
Ale też przede wszystkim chciałem się zwrócić z taką prośbą, apelem do wszystkich mieszkańców 
Mazowsza, żeby podobnie jak to było 15 października, żeby udali się na te wybory, że to są bardzo 
ważne wybory. Kto wie, czy nawet nie ważniejsze od tych 15 października, dlatego, że wybieramy na 
wszystkich szczeblach, trzech szczeblach samorządu radnych, wybieramy burmistrzów, wójtów, 
prezydentów. To wójtowie, burmistrzowie, prezydenci i rady poszczególnych jednostek samorządu, 
tak jak i sejmik, kształtują politykę na tym najważniejszym lokalnym poziomie, który jest najbliżej 
mieszkańców. W związku z tym, drodzy mieszkańcy Mazowsza, idźcie na wybory, bo to są ważne 
wybory. Idźcie, oddajcie swój głos. Jeszcze raz wszystkim Państwu powodzenia i widzimy się jeszcze 
w tym składzie, jak rozumiem, w kwietniu, a potem już zapewne w nowym składzie. Tak że nie 
dziękuję jeszcze, nie żegnam się ani z zarządem, ani z marszałkami, ani z Państwem wszystkimi. 
Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Do widzenia. [brawa]  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panie Wojewodo. Dziękujemy Panu Wojewodzie też myślę za dotychczasową 
współpracę. Tak jak Pan Wojewoda mówił, zapewne jeszcze będziemy mieli okazję spotkać się na 
sesji kwietniowej. Natomiast nie ukrywam, że tutaj liczymy także, że ten nowy sejmik w nowym 
składzie także z Panem Wojewodą będzie dobrze współpracował. Dobrze, proszę Państwa, czy 
wszyscy już Państwo rozwiązali problemy z łącznością? Proszę Państwa, wobec tego przystępujemy 
do głosowania pierwszej propozycji zmiany. Czyli zmiany tytułów projektów punktów 21, 22, 23 i 24. 
Zamiast sprawozdań Komisji Ochrony Środowiska będziemy mieli odpowiednio projekty uchwał. 
Dotyczy to druku 1181, 1182, 1183 i 1184. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem takiej zmiany 
porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Artur Czapliński. 
Już, dziękuję bardzo. Za proponowaną zmianą w porządku obrad głosowało 44 radnych, nikt nie był 
przeciw. 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik proponowaną zmianę przyjął. Proszę 
Państwa, kolejna propozycja dotyczy wprowadzenia jako punktu 25 projektu uchwały w sprawie 
rozstrzygnięcia naboru wniosków i przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze 
województwa mazowieckiego w ramach programu Mazowsze dla Zabytków 2024, druk numer 1195. 
Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu jako nowego punktu 25? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem tego punktu głosowało 44 
radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik proponowaną 
zmianę przyjął. I teraz, proszę Państwa, kolejne punkty zmieniają oczywiście odpowiednio kolejność. 
I w związku z tym teraz kolejna propozycja zmiany. Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem 
jako nowego punktu 30 projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na 
rzecz miasta Ząbki, druk numer 1180? Kto jest za, kto jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pani Radna Anna Wolszczak. Dziękuję. Za wprowadzeniem tej zmiany głosowało 45 radnych, 
nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik zmianę przyjął. Proszę 
Państwa, przechodzimy wobec tego do punktu trzeciego. Natomiast tutaj mam dla Państwa taką 
propozycję, ponieważ tych punktów, w których sprawozdawcą byłby Pan Przewodniczący Konrad 
Wojnarowski jest dokładnie 12. Proponuję Państwu tutaj po rozmowie na posiedzeniu konwentu, 
żeby Pan Przewodniczący Wojnarowski omówił te punkty łącznie. Oczywiście głosowania będziemy 
mieli oddzielne i oczywiście w każdym punkcie będą Państwo mogli zabrać głos. Ale myślę, że dzięki 
temu usprawnimy nieco nasze obrady. Proszę bardzo, Pan Przewodniczący Konrad Wojnarowski.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie Wojewodo, Szanowni Państwo. Przedstawiam 
zaopiniowane pozytywnie projekty uchwał przez Komisję Budżetu i Finansów. Projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na 
lata 2024-2038 wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego. Kolejny projekt 
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uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej województwa mazowieckiego na 
2024 rok wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego. Kolejny projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek 
budżetowych prowadzących działalność oświatową województwa mazowieckiego. Kolejny projekt 
uchwały o, w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na realizację 
zadań w ramach programu Mazowsze dla czystego ciepła. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie zaciągnięcia przez województwo mazowieckie pożyczki długoterminowej Banku 
Gospodarstwa Krajowego. Kolejny projekt uchwały dotyczy udzielenia przez województwo 
mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Zachowania i Tworzenia Miejsc Pamięci Narodowej pod nazwą Mazowsze dla Miejsc 
Pamięci 2024. Kolejny projekt uchwały pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów 
dotyczy udzielenia pomocy finansowej w 2024 roku w formie dotacji celowej powiatom 
prowadzącym w ramach powiatowych bibliotek publicznych działy pedagogiczne na bazie 
zlikwidowanych filii bibliotek pedagogicznych. Kolejny projekt uchwały, również pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów, tak jak wszystkie pozostałe, dotyczy określenia 
zasad oraz wysokości środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału środków 
finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 
roku. Kolejny projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na 
realizację projektów ramach instrumentu zadań, wsparcia zadań ważnych dla równomiernego 
rozwoju województwa mazowieckiego wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego. 
Kolejny projekt dotyczy uchwały w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach 
zadania OSP - edycja 2024. Kolejny projekt to zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Budżetu i 
Finansów w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na realizację 
zadań w ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia Zdrowia Psychicznego 'Mazowsze dla 
zdrowia psychicznego 2024'. Kolejny projekt uchwały to projekt w sprawie udzielenia gminie 
Bodzanów pomocy finansowej. Jeśli chodzi o ten projekt, jak i wszystkie pozostałe, przewodniczący 
sejmiku na podstawie paragrafu 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
skierował kolejno konkretne powyższe projekty uchwał do Komisji Budżetu i Finansów celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po ich rozpatrzeniu na 
posiedzeniu w dniu 26 marca 2024 roku pozytywnie zaopiniowała powyższe projekty uchwał. 
Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały lub kolejnych projektów uchwał? Proszę Państwa, jeżeli nie, 
przystąpimy wobec tego do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały 
z druku numer 1172 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dobrze, 
dziękuję bardzo. Za głosowało, proszę Państwa, 25 radnych, nikt nie był przeciw. 20 radnych 
wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na 
lata 2024-2038, druk numer 1172 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu 4. Czy ktoś z 
Państwa Radnych ma pytanie w tym punkcie? Do sprawozdawcy lub wnioskodawcy. Jeżeli nie, 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 
numer 1173 wraz z autopoprawką? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Jeszcze Pan Radny Marcin 
Podsędek, Pan Radny i Pan Radny Bartosz Wiśniakowski. Dobrze, Pan Radny ponownie za, ale jak 
gdyby nie elektronicznie. Dobrze, dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosował 25 
radnych. Nikt nie był przeciw, 21 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 
województwa mazowieckiego na 2024 rok. Druk numer 1173 wraz z autopoprawką. Przechodzimy 
do punktu 5. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do wnioskodawcy lub 
sprawozdawcy? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
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projektu uchwały z druku numer 1174? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych prowadzących 
działalność oświatową województwa mazowieckiego, druk numer 1174. Przechodzimy do punktu 6. 
Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do wnioskodawcy lub sprawozdawcy? Jeżeli 
nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1165? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 46 radnych, czyli tutaj Pan Radny Wiśniakowski do protokołu. Nikt nie 
był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na 
realizację zadań w ramach programu Mazowsze dla czystego ciepła, druk numer 1165. Przechodzimy 
do punktu 7. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 
numer 1171? Dobrze, tylko już jesteśmy w trakcie głosowania. Proszę Państwa, kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 24 
radnych razem z Panem Bartoszem Wiśniakowskim. 21 radnych było przeciw. 1 radny wstrzymał się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie zaciągnięcia przez województwo mazowieckie pożyczki długoterminowej w Banku 
Gospodarstwa Krajowego, druk numer 1171. Proszę Państwa, ja mam prośbę. Jeżeli Państwo chcecie 
zabrać głos, to prośba, żeby się zgłaszać tutaj za pośrednictwem eSesji, bo ja żadnych zgłoszeń tutaj 
nie mam. Przechodzimy do punktu 8. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać 
pytanie sprawozdawcy lub wnioskodawcy lub zabrać głos? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. 
Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1175? Kto jest przeciw? 
Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 radnych, nikt nie 
był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na 
realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Zachowania i Tworzenia Miejsc 
Pamięci Narodowej pod nazwą Mazowsze dla Miejsc Pamięci 2024, druk numer 1175. Przechodzimy 
do punktu 9. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1176? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 
Proszę Państwa, mamy tutaj drobny problem techniczny, więc (...) Mamy już wynik? Dobrze. Ale już 
udało się uruchomić program. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 radnych. Nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2024 roku w formie dotacji celowej powiatom 
prowadzącym w ramach powiatowych bibliotek publicznych działy pedagogiczne na bazie 
zlikwidowanych filii bibliotek pedagogicznych, druk numer 1176. Przechodzimy do punktu 10. Czy w 
tym punkcie ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1177? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pani 
Radna Joanna Bala, Pani Radna Ewa Białecka, Pan Radny Artur Czapliński, Pan Radny, nie, już Pan 
Radny nie, Pani Radna Katarzyna Lubiak, Pani Radna Ewa Szczerba i Pani Radna Elżbieta Woźniak-
Sionek. Dobrze, dziękuję. Działa? Działa. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 41 radnych, nikt 
nie był przeciw. 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie określenia zadań oraz wysokości środków przeznaczonych 
na ich realizację w ramach podziału środków finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku, druk numer 1177. Przechodzimy do punktu 11. 
Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych ma pytanie? Do sprawozdawcy lub wnioskodawcy? Jeżeli 
nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 
druku numer 1179? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
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uchwały głosowało 42 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 
Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego wraz z autopoprawką, druk 
numer 1179. Przechodzimy do punktu 12. Czy ktoś z Państwa Radnych chce w tym punkcie zadać 
pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1188? Kto 
jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 42 
radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy 
finansowej w ramach zadania OSP edycja 2024, druk numer 1188. przechodzimy do punktu 13. Czy w 
tym punkcie ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu 
uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1189? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 42 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia 
przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego 
Instrumentu Wsparcia Zdrowia Psychicznego Mazowsze dla Zdrowia Psychicznego 2024, druk numer 
1189. Przechodzimy do punktu 14. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa Radnych chce zadać pytanie 
sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z 
Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1194? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 42 radnych, nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie udzielenia gminie Bodzanów pomocy finansowej, druk numer 1194. 
Przechodzimy do punktu 15. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Pawła Obermeyera.  
 
 
Paweł Obermeyer 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni. Sprawozdanie Komisji Zdrowia i Kultury 
Fizycznej o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu 
Samodzielnemu Zespołowi Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej im. prof. Eugeniusza 
Wilczkowskiego w Gostyninie. Przewodniczący sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obraz 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Zdrowia i 
Kultury Fizycznej celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja 
po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego 
na posiedzeniu w dniu 21 marca 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Samodzielnemu Zespołowi publicznych 
Zakładów Opieki Zdrowotnej im. prof. Eugeniusza Wilczkowskiego w Gostyninie z druku numer 1166 
wraz z autopoprawką Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Jednocześnie prosiłbym Państwa o odrobinę ciszy, dobrze? W momencie kiedy 
mamy punkt przedstawiany przez innego radnego, prośba żeby mu nie przeszkadzać. Czy ktoś z 
Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 
numer 1166? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski. 
Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie nadania statutu Wojewódzkiemu Samodzielnemu Zespołowi 
Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej im. prof. Eugeniusza Wilczkowskiego w Gostyninie, druk 
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numer 1166 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu 16. O zabranie głosu ponownie proszę 
Pana Przewodniczącego Pawła Obermeyera.  
 
Paweł Obermeyer 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Panowie Radni. Sprawozdanie Komisji Zdrowia i Kultury 
Fizycznej o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad postępowania samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej będących wojewódzkimi, samorządowymi jednostkami 
organizacyjnymi przy zbywaniu aktywów trwałych, oddawaniu ich w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczenie. Przewodniczący sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Zdrowia i Kultury 
Fizycznej celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 21 marca 2024 roku pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad postępowania samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej będących wojewódzkimi, samorządowymi jednostkami 
organizacyjnymi przy zbywaniu aktywów trwałych, oddawaniu ich w dzierżawę, najem, użytkowanie 
oraz użyczenie z druku 1168. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1168? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych. Nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniającą uchwałę w sprawie zasad postępowania samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej będących wojewódzkimi, samorządowymi jednostkami organizacyjnymi przy zbywaniu 
aktywów trwałych, oddawaniu ich w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie. Druk numer 
1168. Przechodzimy do punktu 17. O zabranie głosu, proszę Panią Przewodniczącą Jadwigę 
Zakrzewską.  
 
Jadwiga Zakrzewska 
- Szanowni Państwo Radni, przedstawiam Państwu sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konkursu pod tytułem 
Mazowieckie Zdarzenia Muzealne - Wierzba. Przewodniczący sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 
Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do 
Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniach 4 i 26 
marca 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
konkursu pod tytułem Mazowieckie Zdarzenia Muzealne - Wierzba z druku numer 1167. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1167? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie konkursu pod tytułem Mazowieckie Zdarzenia Muzealne - Wierzba, druk numer 1167. 
Przechodzimy do punktu 18. O zabranie głosu ponownie proszę Panią Przewodniczącą Jadwigę 
Zakrzewską.  
 
Jadwiga Zakrzewska 
- Szanowni Państwo Radni, przedstawiam Państwu sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa 
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Narodowego o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Nagrody Samorządu 
Województwa Mazowieckiego im. Cypriana Kamila Norwida. Przewodniczący sejmiku na podstawie 
§ 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 
26 marca 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Nagrody Samorządu Województwa Mazowieckiego im. Cypriana Kamila Norwida z druku numer 
1169.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Druku numer 1169, Pani Przewodnicząca, tak? Dobrze. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do 
sprawozdawczyni lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto 
z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1169? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych. Nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Nagrody Samorządu Województwa Mazowieckiego im. 
Cypriana Kamila Norwida, druk numer 1169. Przechodzimy do punktu 19. O zabranie głosu ponownie 
proszę Panią Przewodniczącą Jadwigę Zakrzewską.  
 
Jadwiga Zakrzewska 
- Szanowni Państwo Radni, przedstawiam Państwu sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nagrody twórczej za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechnianie ochrony kultury. Przewodniczący sejmiku na 
podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego celem przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na 
posiedzeniu w dniu 26 marca 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Nagrody Twórczej za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechnienia i ochrony kultury z druku numer 1193. Dziękuję za uwagę.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1193? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski, Pan Radny Konrad Rytel i Pan Radny Stefan Traczyk. Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie Nagrody Twórczej za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i 
ochrony kultury, druk numer 1193. Przechodzimy do punktu 20. O zabranie głosu proszę Panią 
Przewodniczącą Urszulę Kierzkowską.  
 
Urszula Kierzkowska 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, chciałabym prosić i chciałabym przedstawić 
sprawozdanie Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o projekcie 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie rocznego programu współpracy województwa 
mazowieckiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. Przewodniczący sejmiku na 
podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w celu 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 26 marca 2024 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
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uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie rocznego programu współpracy województwa 
mazowieckiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok z druku numer 1170.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z grupy numer 1170? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pani Radna Wioletta Paprocka-Ślusarska i Pan Radny Konrad Rytel. Dziękuję bardzo. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych. Nikt nie był przeciw. Nikt nie wstrzymał się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie rocznego programu współpracy województwa mazowieckiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, druk numer 1170. Przechodzimy do punktu 21. I tutaj, 
proszę Państwa, mamy cztery punkty dotyczące obszarów chronionego krajobrazu. O ich 
przedstawienie proszę Panią Marszałek Ewę Orzełowską.  
 
Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, cztery uchwały dotyczące obszarów chronionego 
krajobrazu. W sprawie Brudzeńskiego Parku Krajobrazowego, w sprawie Obszaru Chronionego 
Krajobrazu Dolina Rzeki Zwolenki, w sprawie Nadbużańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu i w 
sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Solec nad Wisłą. We wszystkich tych przypadkach chodzi o 
złagodzenie trochę niektórych przepisów, na które pozwala nam nowelizacja ustawy oraz 
dostosowanie właśnie tych obszarów chronionego krajobrazu do obowiązujących przepisów. Więc 
jeżeli mogę, to proszę o dwa czytania każdej z tych uchwał. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały w punkcie 21? Został 
zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik 
wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1181? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych, nikt nie był przeciw, 
nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 
w sprawie Brudzeńskiego Parku Krajobrazowego, druk numer 1181. Przechodzimy do punktu 22. Czy 
ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek 
o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na 
przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1182? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski i Pan Radny Tomasz Śmietanka. Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 45 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 
Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Dolina Rzeki Zwolenki, druk numer 1182. Przechodzimy do punktu 23. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 
czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 
czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku numer 1183? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny 
Leszek Przybytniak, Pan Radny Tomasz Śmietanka już głosował i Pan Radny Krzysztof Żochowski też 
już głosował. Dobrze, dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 radnych, nikt 
nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie Nadbużańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu, druk 
numer 1183. Przechodzimy do punktu 24. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
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sprawie projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy 
zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 
1184? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 45 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Solec nad 
Wisłą, druk numer 1184. Przechodzimy do punktu 25. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka 
Wiesława Raboszuka.  
 
Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 
- Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Przedkładam projekt uchwały sejmiku w sprawie 
rozstrzygnięcia naboru wniosków i przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze 
województwa mazowieckiego w ramach programu Mazowsze dla Zabytków 2024. W ramach 
programu Mazowsze dla Zabytków 2024 Zarząd Województwa Mazowieckiego uchwałą z dnia 18 
grudnia 2023 roku ogłosił nabór wniosków o udzielenie w 2024 roku dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków położonych na obszarze województwa mazowieckiego. W terminie naboru, to jest od 1 do 
17 stycznia 2024 roku, złożono 231 wniosków. Komisja oceniła wnioski zgodnie z kryteriami 
określonymi w ogłoszeniu o naborze. Komisja zaproponowała przyznanie dotacji 140 podmiotom na 
łączną kwotę 13 800 000,00 zł, przy czym 127 dotacji dla podmiotów niezaliczanych do sektora 
finansów publicznych o łącznej kwocie 12 528 000,00 zł i 13 dotacji dla podmiotów zaliczonych do 
sektora finansów publicznych w łącznej kwocie 1 272 000,00 zł. Komisja podjęła decyzję w sprawie 
wyboru wniosków o udzielenie dotacji na zasadzie konsensusu, jak zwykle zresztą co roku. Bardzo 
proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż 
sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z 
Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1195? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski, Pan Radny Mirosław Milewski, Pan Radny 
Leszek Przybytniak i Pani Radna Anna Wolszczak. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 43 radnych. Nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków i 
przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze województwa mazowieckiego w ramach 
programu Mazowsze dla Zabytków 2024, druk numer 1195. Przechodzimy do punktu 26. O zabranie 
głosu proszę Pana Marszałka Adama Struzika.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego  
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, przedstawiam projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów 
Unijnych za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku. Chcę Państwu uświadomić, że to był ostatni 
rok jeśli chodzi o rozliczenie i certyfikację funduszy europejskich w ramach naszego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. I chcę poinformować, że mamy już dane z certyfikacji i 
województwo mazowieckie jest w ścisłej czołówce i certyfikowało ponad 100%, czyli mamy 100,1% z 
przyznanej nam alokacji, co świadczy o tym, że Mazowiecka Jednostka Wdrażania Programów 
Unijnych sprawnie i bardzo, że tak powiem, pieczołowicie realizowała wszystkie nabory. Dzięki tej 
jednostce mogliśmy, że tak powiem, zaabsorbować znaczące środki finansowe. I w związku z tym, że 
są wymogi dotyczące akceptacji przez sejmik, wnoszę o podjęcie tej uchwały.  



Strona 11 z 15 
 

 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Panie Marszałku, rozumiem, że to jest wniosek o przejście do drugiego czytania 
jednocześnie, tak?  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego  
- Tak, bardzo proszę.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż 
sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1178? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu? Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski, już głosował, Pan Radny Mirosław Milewski, Pan 
Radny Leszek Przybytniak i pani radna Anna Wolszczak. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 24 radnych, 20 radnych było przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 
Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 
działalności Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych za okres 1 stycznia 31 grudnia 
2023 roku, druk numer 1178. Przechodzimy do punktu 27. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka 
Rafała Rajkowskiego.  
 
Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 
- Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni. Pozwoli Pan Przewodniczący, że przedstawię 
analogiczne dwie uchwały o tej samej treści na drukach 1190 i 1191 w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej w postaci przekazania wykonanych robót związanych z budową oświetlenia na terenie 
gminy Nadarzyn i gminy Lipsko. Dość standardowa czynność, więc jeżeli nie ma pytań, to prosiłbym o 
przejście do drugiego czytania w obu przypadkach.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Jeżeli nie, to został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, 
uznam iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1190? Kto 
jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 44 
radnych. Nikt nie był przeciw. 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia gminie Nadarzyn pomocy rzeczowej w postaci 
przekazania wykonanych robót związanych z budową oświetlenia na terenie gminy Nadarzyn. Druk 
numer 1190. Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 28. Czy tutaj ktoś z Państwa Radnych chce 
zabrać głos? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, 
uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania? Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1191? Kto 
jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 43 
radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia miastu i gminie Lipsko pomocy rzeczowej w 
postaci przekazania wykonanych robót związanych z budową oświetlenia na terenie miasta i gminy 
Lipsko. Druk numer 1191. Przechodzimy do punktu 29. O zabranie głosu proszę Panią Dyrektor 
Elżbietę Kozubek, Dyrektor Mazowieckiego Biura Planowania Regionalnego w Warszawie.  
 
Elżbieta Kozubek – Dyrektor Mazowieckiego Biura Planowania Regionalnego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Ta uchwała 
dotyczy przyjęcia dokumentu jakim jest audyt krajobrazowy. Wynika to z ustawy o planowaniu i 
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zagospodarowaniu przestrzennym oraz z rozporządzenia dotyczącego sporządzenia audytów 
krajobrazowych dla wszystkich województw. I Państwo otrzymali link do tego dokumentu. To jest po 
raz pierwszy dokument w pełni cyfrowy, a więc musimy wejść w konkretny geoportal dotyczący 
audytu krajobrazowego i tam możemy wszystko zobaczyć. To znaczy przede wszystkim granice 
krajobrazów priorytetowych wyznaczonych na podstawie wskaźników. I oczywiście wszystkie 
podtypy i typy krajobrazów oraz rekomendacje i wnioski wynikające z tego dokumentu. Chciałam 
również powiedzieć, że ten dokument jest bardzo obszerny. Jeżeli byśmy mieli wydrukować 
wszystkie strony, które ten audyt zawiera, to by było kilkanaście tysięcy stron, więc sami Państwo 
wiedzą, że zapoznanie się z tym dokumentem jest dość złożone. Natomiast to jest istotne, 
mianowicie jest to dokument jednak o charakterze kierunkowym i nie wpisano w ustawie, że tak 
naprawdę można coś nakazać lub zakazać. Czyli nie jest to dokument, który gminie mógłby nakazać 
lub zakazać. I nawet tutaj mamy, sporządziliśmy, a raczej wystąpiliśmy o sporządzenie ekspertyzy 
przez profesora Zygmunta Niewiadomskiego, który jest sędzią w stanie spoczynku, ale właśnie 
orzekał w sprawach planowania i zagospodarowania przestrzennego. I tutaj właśnie się 
wypowiedział, że literalne rozumienie użytych przez ustawodawcę pojęć identyfikuje czy wskazuje 
krajobrazy, przemawiałoby za tym, że ustawowo wymagane treści audytu mają charakter wyłącznie 
informacyjno-diagnostyczny. A więc tutaj nie ma jakichś obaw, że to co wpiszemy do audytu ma 
jakieś konsekwencje w stosunku do gmin, chyba żebyśmy to bardzo szczegółowo zapisali, a nasz 
audyt niestety takich szczegółowych zapisów nie zawiera, zarówno odnośnie do rekomendacji, jak i 
wniosków wynikających z tego audytu. Chciałam również powiedzieć, że przygotowanie 
rozporządzenia trwało 5 lat, a więc ten audyt jest sporządzony z dużym opóźnieniem i jesteśmy 
trzecim województwem, które to zadanie ukończyło. Mamy jednak nadzieję, że zostanie to 
ustawowo zmienione, ponieważ jest to bardzo złożony dokument, o dużej złożoności i niekoniecznie 
praktyczny w zastosowaniu, a jednocześnie nie wprowadzający i nie umożliwiający dodatkowych 
możliwości ochrony, zwłaszcza krajobrazów. Jeżeli Państwo byliby zainteresowani, to oczywiście 
możemy włączyć film, na którym pokazujemy dokładnie, jak wejść w ten audyt krajobrazowy, a 
jednocześnie zapraszam Państwa serdecznie do mazowieckiego biura. Jesteśmy w stanie wszystko 
uzasadnić. Ostatnia rzecz, jaka jest ważna, to to, że jeden punkt z art. 38b dotyczącego właśnie 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, dotyczącego projektu audytu mówi jasno, 
że na zgłoszone przed uchwaleniem audytu krajobrazowego żądanie gminy, której opinia nie została 
uwzględniona w projekcie audytu krajobrazowego, sejmik województwa rozstrzyga w formie 
uchwały o zasadności nieuwzględnienia opinii przez zarząd województwa. Chciałam powiedzieć, że 
to zostało dopełnione. Żadna gmina nie wniosła żadnych skarg lub zażaleń przez nieuwzględnienie 
ich wniosków. Natomiast chciałam powiedzieć, że bardzo ściśle współpracowaliśmy ze wszystkimi 
gminami. Jeżeli czegoś nie uwzględnialiśmy, to było to gminie wyjaśnione i również wiele gmin nas 
odwiedzało. Natomiast wszystkie opinie oczywiście uzyskaliśmy. Natomiast wszelkie opinie od ciał z 
poziomu krajowego oczywiście nie przesądzają o tym, czy audyt może być procedowany, czy nie. Tak 
że wszystkie warunki proceduralne spełniliśmy. Tak że tyle, dziękuję. Jeżeli są pytania, to oczywiście 
na każde pytanie odpowiem. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy zarząd tutaj wnioskuje o przejście do drugiego czytania? Tak? Dziękuję bardzo. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Został zgłoszony 
wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę 
na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest 
za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1192? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pan Radny Łukasz Gołębiowski, Pan Radny Stefan Traczyk i Pani Radna Anna Wolszczak. 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 43 radnych, nikt nie był przeciw. 1 radny 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
sprawie audytu krajobrazowego dla województwa mazowieckiego, druk numer 1192. Proszę 
Państwa, przechodzimy do punktu 30. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
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darowizny na rzecz miasta Ząbki, druk numer 1180. To jest, proszę Państwa, projekt zgłoszony w 
ramach inicjatywy obywatelskiej. Myśmy tak naprawdę dostali opinię zarządu na ten temat 
właściwie dzisiaj przed konwentem, czy na konwencie jeszcze rozmawialiśmy o tym punkcie. On 
został wprowadzony do porządku obrad, natomiast tutaj ze strony zarządu, macie Państwo to 
zresztą w materiałach, opinia po pierwsze jest negatywna, po drugie do projektu jest też opinia 
legislacyjna, gdzie też jest właściwie dwie trzecie strony uwag do tego projektu. Ja bym proponował 
skierować go do komisji, tak myślę, nie wiem, budżetu i finansów. Czy może rozwoju gospodarczego, 
infrastruktury i przeciwdziałania bezrobociu. Nie wiem jak tutaj Państwo (...) Tak? Dobrze, no to 
wobec tego, proszę Państwa, proponuję skierować ten projekt do Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu. Ale może też do Komisji Budżetu i Finansów, dobrze? 
Znaczy Komisja Rozwoju Gospodarczego byłaby tutaj komisją wiodącą, ale prośba też, żeby nad 
projektem pochyliła się Komisja Budżetu i Finansów. No tak, żeby Państwo Radni mieli też możliwość 
na ten temat usłyszeć i może wyrobić sobie zdanie. No tak jak mówię, tę opinię dostaliśmy dzisiaj, 
także tutaj bez wątpienia, zarządu, także potrzebujemy jednak jeszcze trochę czasu. Proszę Państwa, 
stwierdzam wobec tego, że sejmik skierował projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie darowizny na rzecz miasta Ząbki, druk numer 1180, do Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu oraz Komisji Budżetu i Finansów. Przechodzimy do 
punktu 31. O zabranie głosu proszę Panią Przewodniczącą Katarzynę Bornowską.  
 
Katarzyna Bornowska 
- Szanowni Państwo, w sprawie petycji dotyczącej zorganizowania publicznego transportu 
zbiorowego na trasie Grójec-Sułkowice-Góra Kalwaria. Na podstawie stosownych przepisów ustawy 
o samorządzie województwa oraz ustawy o petycjach uznaje się Sejmik Województwa 
Mazowieckiego za niewłaściwy do rozpatrzenia petycji z dnia 18 grudnia 2023 roku dotyczącej 
zorganizowania publicznego transportu zbiorowego na trasie Grójec-Sułkowice-Góra Kalwaria. 
Petycję, o której mowa w ust. 1 przekazuje się do rozpatrzenia staroście grójeckiemu. Bardzo proszę 
o dwa czytania.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Przystępujemy zatem do głosowania, chyba że usłyszę głos sprzeciwu w sprawie przejścia do 
drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku numer 1185? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 33 radnych, nikt nie był przeciw, 12 radnych wstrzymało się 
od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie petycji 
dotyczącej zorganizowania publicznego transportu zbiorowego na trasie Grójec-Sułkowice-Góra-
Kalwaria, druk numer 1185. Przechodzimy do punktu 32. Ponownie o zabranie głosu proszę Panią 
Przewodniczącą Katarzynę Bornowską.  
 
Katarzyna Bornowska 
- Szanowni Państwo, w sprawie petycji dotyczącej opodatkowania międzynarodowych koncernów 
prowadzących działalność na terenie Rzeczypospolitej Polskiej. Na podstawie stosownych przepisów 
ustawy o samorządzie województwa oraz ustawy o petycjach uznaje się Sejmik Województwa 
Mazowieckiego za niewłaściwy do rozpatrzenia petycji dotyczącej opodatkowania 
międzynarodowych koncernów prowadzących działalność na terenie Rzeczypospolitej Polskiej. 
Petycję, o której mowa w ust. 1 przekazuje się do rozpatrzenia ministrowi finansów. Proszę o dwa 
czytania.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż 
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sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z 
Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1186? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 radnych. Nikt nie był 
przeciw. 6 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę w sprawie petycji dotyczącej opodatkowania międzynarodowych koncernów 
prowadzących działalność na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej. Druk numer 1186. Przechodzimy 
do punktu 33. O zabranie głosu ponownie proszę Panią Przewodniczącą Katarzynę Bornowską.  
 
Katarzyna Bornowska 
- Szanowni Państwo, w sprawie petycji dotyczącej poparcia rolniczych postulatów. Uznaje się Sejmik 
Województwa Mazowieckiego za niewłaściwy do rozpatrzenia petycji i petycję przekazuje się do 
rozpatrzenia ministrowi rolnictwa i rozwoju wsi. Bardzo proszę o dwa czytania.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż 
sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z 
Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 1187? Jeszcze Pani Radna 
Katarzyna Lubiak, Pani Radna Anna Wolszczak i Pani Radna Elżbieta Woźniak-Sionek. A Pan 
Informatyk jest gdzie? Czyli Pani Radna rozumiem do protokołu, tak? Czyli jak Pani Radna głosuje? 
Przeciw. Dobrze, dziękuję bardzo. Mogę prosić o wyniki? Ja nie mam wyników. Dobrze. Za przyjęciem 
projektu uchwały głosowało 25 radnych. 20 radnych, razem z Panią Radną tutaj, tak? Halo, czy Panie 
słyszą mnie? Panią do protokołu, dobrze. Głosowało 20 radnych. 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w swojej petycji dotyczącej 
poparcia rolniczych postulatów, druk numer 1187. Przechodzimy do punktu 34. Raport z wykonania 
w 2023 Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii Województwa Mazowieckiego na lata na lata 2022-2025 i efektów jego 
realizacji. Raport otrzymali Państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy mają Państwo pytania 
dotyczące raportu? Jeśli nie, uznam, iż sejmik, zapoznał się z otrzymanym raportem. Stwierdzam, że 
sejmik zapoznał się z raportem z wykonania w 2023 roku Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Województwa 
Mazowieckiego na lata 2022-2025 i efektów jego realizacji. Przechodzimy do punktu 35. Interpelacje 
i zapytania. W okresie między sesjami wpłynęła interpelacja Radnej Urszuli Kierzkowskiej oraz 
odpowiedzi na interpelacje Radnych Ludwika Rakowskiego, Andrzeja Bittela, Urszuli Kierzkowskiej. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Proszę bardzo, Pan 
Radny Stefan Traczyk.  
 
Stefan Traczyk 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Gdy odbywał się koncert na terenie 
Celestynowa w hali, którą ja jako wójt też budowałem, byłem za. Natomiast przyszli do mnie też 
mieszkańcy i na dyżur radnego całkiem w innym powiecie, że takie koncerty się też odbywają. Ja się 
ucieszyłem, że to u mnie w gminie, w Celestynowie się taki koncert odbywa. Natomiast ze względu 
na to, że też inni się obywatele poskarżyli do mnie na dyżurze, żebym się tą sprawą zainteresował 
jako radny, dlatego też zadaję interpelację, bo chciałbym spytać się, ile w tym roku od stycznia, 
Szanowni Zarządzie, poszło pieniędzy na tego typu koncerty? Chodzi o to w tym wszystkim, że ja jako 
radny jestem za tym, żeby uświadamiać ludzi, że województwo mazowieckie ma 25 lat, że do czego 
służy, czy czemu służy Sejmik Województwa Mazowieckiego. To są bardzo ważne rzeczy. Natomiast 
tutaj, na przykładzie Celestynowa, ja już nie mówię innych rzeczy, bo musiałbym to wszystko 
sprawdzić, te inne koncerty. Natomiast na przykładzie Celestynowa chciałbym Państwu zwrócić 
uwagę. Wójt gminy Celestynowa, Marszałek Struzik, to się należy. To się Marszałkowi należy, jak 
Marszałek zaprasza. To nie podlega dyskusji. Wójt Witold Kwiatkowski, mój następca, też. Ale jest 
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Dariusz Grajda, kandydat do Rady Powiatu, który jest członkiem zarządu Kolei Mazowieckich, które 
podlegają pod województwo mazowieckie. I ja oczywiście też bardzo szanuję Pana Dariusza Grajdę, 
członka zarządu Kolei Mazowieckich i radnego powiatowego. Mam nadzieję i on się szykuje na to, że 
będzie starostą w następnej kadencji. Ale to naprawdę jest wykorzystywanie, Panie Marszałku, 
Szanowni Państwo, pieniędzy województwa mazowieckiego na kampanię wyborczą. Jeszcze raz 
chciałbym powtórzyć pytanie. Ile pieniędzy od stycznia do 7 kwietnia jest przeznaczonych właśnie na 
takie promocje? Dziękuję bardzo. Przepraszam, Panie Przewodniczący, przy głosie jestem, bo nasza 
się kadencja kończy, ale jest też ogromny apel do redaktorów, których bardzo szanuję, naszej gazety. 
Ta gazeta się robi po prostu, typowy, propagandowy, no nie chciałbym użyć słowa szmatławiec, ale 
po prostu to musi być tam, Panie Marszałku, Szanowni Państwo, Szanowni Zarządzie, od czasu do 
czasu, chociaż ktoś z opozycji. Ja bardzo chętnie zabiorę głos, jeżeli nawet będę mógł za dziesięciu 
odpowiadać, to bardzo chętnie zabiorę głos, chociaż jakaś drobna krytyka, bo ja też mam (...) [brawa] 
Ja spotykam się z ludźmi, mam dyżury radnego i przychodzą do mnie ludzie, sołtysi czy coś i skarżą 
się, że dostają. No Panie Radny, gdzie jest Pana tutaj wypowiedź albo ktoś? My się nie zgadzamy z 
tym wszystkim, co tu jest napisane. Ale ja jeszcze raz to mówię, to kończymy kadencję, ale to są 
bardzo ważne rzeczy. To nie można po prostu iść w jedną stronę i poświęcać cały autorytet Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, bo Państwo tak samo jak i ja chodzicie, zabiegacie o głosy i można po 
prostu naprawdę zrobić krzywdę naszej wspólnej idei. Dziękuję bardzo. [brawa]  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Proszę Państwa, ja, po pierwsze tak, bardzo Państwa przepraszam, ale tutaj pominąłem, znaczy 
może nie tyle pominąłem, co tak chciałbym wrócić do punktu 35, bo ten punkt, no właśnie, ale nikt 
jakoś nie zareagował, to też mnie trochę, powiem szczerze, niepokoi. Więc ten punkt interpelacje i 
zapytania to jest tak naprawdę punkt 36, proszę Państwa, po zmianach. A mamy jeszcze punkt 35, 
czyli sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i 
dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez samorząd województwa mazowieckiego za 2023 
rok. To sprawozdanie Państwo otrzymali razem z pozostałymi materiałami na dzisiejszą sesję. Czy 
mają Państwo pytania dotyczące przesłanego sprawozdania? Jeśli nie, uznam, iż sejmik zapoznał się z 
otrzymanym sprawozdaniem. Stwierdzam, że sejmik zapoznał się ze sprawozdaniem z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach 
prowadzonych przez samorząd województwa mazowieckiego za 2023 rok. I proszę Państwa, 
wracamy do punktu 36, czyli interpelacji i zapytań. Czy tutaj jeszcze poza Panem Radnym Traczykiem 
ktoś z Państwa chce zabrać głos? Jeżeli nie, przechodzimy do punktu 37. Sprawy różne. Czy w tym 
punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, proszę Państwa, to przechodzimy do 
punktu 38, czyli zamknięcie posiedzenia. Zanim, proszę Państwa, to nastąpi, ja bym chciał wszystkim 
Państwu oraz wszystkim mieszkańcom województwa mazowieckiego życzyć spokojnych, rodzinnych i 
wesołych świąt wielkanocnych. Dużo optymizmu i uśmiechu na co dzień. Wszystkiego najlepszego. I 
informuję Państwa Radnych, że następna sesja zaplanowana jest po dzisiejszym posiedzeniu 
konwentu na 23 kwietnia. I zamykam LXIV sesję Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Dziękuję 
bardzo.  


